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Koncept zasedání Zastupitelstva obce Račice-Pístovice, 

ze dne 14. 02. 2024 v 1700 hod. v Pístovicích,  

Hospůdka Pod kopcem č.p. 33 
 

  Technický bod 
 

 

Zahájení   1700 

 

  

Zahájení 1700 

Paní starostka (dále předsedající) přivítala přítomné zastupitele a občany na 1. zasedání 

Zastupitelstva obce Račice-Pístovice v roce 2024.  

Konstatovala, že podle presenční listiny je přítomno 13 členů zastupitelstva a dnešní zasedání 

je tedy usnášeníschopné. (Omluveni: Hloušek Antonín a  Rotrekl Martin ).                                                                                 
   

Zápis z předchozího zasedání byl ověřen zastupitelem Martinem Rotreklem a Milošem 

Nimmrichterem a nebyly k němu žádné připomínky. 

Zápis je vystaven k nahlédnutí. 

Předsedající upozornila, že záznam jednání bude nahrávaný. Nahrávka bude sloužit pouze 

k pořízení zápisu a bude uchovaná jen do dalšího zasedání zastupitelstva a poté, pokud nebude 

vznesena některým zastupitelem námitka proti zápisu, tak bude smazaný a nebude archivovaný. 

 

 

Návrh ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
Za ověřovatele zápisu navrhla zastupitelku Danu Čtvrtníčkovou a zastupitele Petra Sotoláře a 

za zapisovatelku Alenu Ryšánkovou. 

K navrženým ověřovatelům a zapisovatelce nebyly připomínky. 

 

Ověřovateli dnešního zasedání jsou: zastupitelé Dana Čtvrtníčková a Petr Sotolář. 

Zapisovatelkou dnešního zasedání je Alena Ryšánková. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

Kontrola plnění usnesení a podnětů z minulého zasedání zastupitelstva obce. 

Předsedající a místostarostka 

 

 

Předsedající 

Program dnešního zasedání zastupitelstva obdrželi všichni členové zastupitelstva a rovněž byl 

vyvěšen na úřední desce.  

 

 

Navržený program (příloha č.1) 

  
1) Zahájení  

2) Zpráva z jednání Rady obce  

3) Aktualizace strategického rozvojového dokumentu  
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4) Zrušovací vyhláška  

5) Obecně závazná vyhláška o stanovení obecního systému odpadového hospodářství  

6) Pověření VAK Vyškov k zastupování na valné hromadě 

7) Pověření RESPONO Vyškov k zastupování na valné hromadě 

8) Žádost o odkup části obecního pozemku parc. č. 1108/1 v k. ú. Pístovice  

9) Odměny zastupitelů obce  

10) Různé:  
a. Projekt na rekonstrukci kulturního domu v Pístovicích  
 

Návrhy na doplnění programu???? 

 

Návrh usnesení    

Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program jednání. 

 

Hlasování : pro  13 , proti   0  , zdržel se   0   

Usnesení č. 88/I/2024 bylo přijato. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Předsedající 

Upozorňuji zastupitele, že dle jednacího řádu jsem povinna zeptat se přítomných členů 

zastupitelstva, zda chtějí učinit oznámení o osobním zájmu či sdělit skutečnosti nasvědčující 

případnému střetu zájmu u některých bodů navržených k projednání. 

 

Žádný ze zastupitelů neučinil oznámení o osobním zájmu. 

 

 

2. Zpráva z jednání rady obce 
(příloha č.5) 

Členka rady obce Silvie Vašková 

Rada obce se od posledního zastupitelstva sešla 3x, a to 20.12.2023, 18.1.2024, 5.2.2024. 

 

Dotazy a připomínky. 

 

Zastupitelka Jitka Poulová – smlouva RPA dotace 

Předsedající – dotace IROP jsou podané k 24.1.2024, splnily se všechny podmínky, žádáme o 

15mil.Kč. Dotace je na veřejné prostranství sladovny. Dotace na budovy budeme žádat u 

brownfield, kde se dokončuje projektová dokumentace. 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce. 

 

 

3. Aktualizace strategického rozvojového dokumentu 
Předsedající - předchozím zastupitelstvem byl vytvořen strategický rozvojový dokument platný 

do roku 2023. Na nynějším zastupitelstvu je, aby vytvořilo dokument nový. Již proběhla 

schůze, kde se navrhlo cca 30 stěžejních bodů, které se budou nadále projednávat a zpracovávat 

i na základě názorů občanů např. formou dotazníků. Jelikož je ale nutné, k žádostem o dotace, 

doložit platný dokument a nový nestihneme vytvořit, provede se prozatím aktualizace, tzn. 

prodloužení trvání stávajícího strategického rozvojového dokumentu do roku 31.12.2024. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 
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Návrh usnesení    

Zastupitelstvo obce schvaluje aktualizaci strategického rozvojového dokumentu, jejíž 

předmětem je doplnění záměru v části 2.3 Databáze projektů a prodloužení platnosti 

dokumentu do 31. 12. 2024. 

 
Hlasování: pro  12 , proti 0  , zdržel se 1  (Dagmar Stryjová) . 

Usnesení 89/I/2024 bylo přijato. 

____________________________________________________________________________ 

 

4. Zrušovací vyhláška  
(příloha č.6) 

Předsedající -původní vyhláška nesplňovala nové stanovy dané od 1.1.2024, proto tuto 

vyhlášku navrhujeme na zrušení. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce zrušuje Obecně závaznou vyhlášku obce Račice-Pístovice č. 1/2019, o 

místních poplatcích, ze dne 11. 12. 2019. 
 

 Hlasování: pro 13 , proti 0 , zdržel se 0  . 

Usnesení 90/I/2024 bylo přijato. 

 

 

5. Obecně závazná vyhláška o stanovení obecního systému odpadového 

hospodářství (příloha č.7) 

Předsedající  objasnila, čeho se vyhláška týká a že  musí být zapsána ve sbírce právních 

předpisů.  

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce  schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Račice-Pístovice o stanovení 

obecního systému odpadového hospodářství. 

 

Hlasování: pro 13 , proti 0 , zdržel se 0  . 

Usnesení 91/I/2024 bylo přijato. 

 

 

6. Pověření VAK Vyškov k zastupování na valné hromadě 
Předsedající seznámila občany s tím, že je třeba schválit zastupitelstvem zástupce na valnou 

hromadu.  

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce deleguje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 128/2000 

Sb., o obcích ve znění pozdějších předpisů, paní Hanu Sotolářovou jako zástupce a paní Alici 

Frankovou jako náhradníka tohoto zástupce pro případ její nemoci nebo pracovního 
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zaneprázdnění, k zastupování obce Račice-Pístovice na valnou hromadu společnosti Vodovody 

a kanalizace Vyškov, a.s., IČ 49454587 konanou v roce 2024. 

 

Hlasování: pro 13 , proti 0 , zdržel se 0  . 

Usnesení 92/I/2024 bylo přijato. 

 

 

7. Pověření RESPONO Vyškov k zastupování na valné hromadě 

Předsedající seznámila občany, že je třeba schválit zastupitelstvem zástupce na valnou 

hromadu.  

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce deleguje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 128/2000 

Sb., o obcích ve znění pozdějších předpisů, paní Hanu Sotolářovou jako zástupce a paní Alici 

Frankovou jako náhradníka tohoto zástupce pro případ její nemoci nebo pracovního 

zaneprázdnění, k zastupování obce Račice-Pístovice na valnou hromadu společnosti Respono 

a.s. pobočka Vyškov, IČ 4943612, konanou v roce 2024. 

 

Hlasování: pro 13 , proti 0 , zdržel se 0  . 

Usnesení 93/I/2024 bylo přijato. 

 

8. Žádost o odkup části obecního pozemku parc. č. 1108/1 v k. ú. Pístovice 
(příloha č.8) 

Předsedající přečetla žádost pí. XXXXXXXXXXX o odkup části pozemku. Vysvětlila, že se 

jedná pouze o záměr prodeje. Zájemkyně byla přítomna a vyjádřila se veřejně ke své žádosti. 

 

Dotazy a připomínky byly. 

 

Přítomná veřejnost se vyjádřila nesouhlasně k prodeji části pozemku 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje části obecního pozemku parc. č. 1108/1 o výměře 

cca 1500m2, který je veden na LV č. 10001 pro obec Račice - Pístovice v k. ú. Pístovice. 

 

 

Hlasování: pro  0 , proti 11  , zdržel se 2 (Dagmar Stryjová, Silvie Vašková). 

Usnesení nebylo přijato. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

9. Odměny zastupitelů obce 
(příloha č.9) 

Předsedající s účinností od 1.1.2024 je poskytována všem uvolněným členům zastupitelstva 

zvýšená měsíční odměna. Zastupitelstva nepřijímají žádná usnesení, ke změně dochází 

automaticky ze zákona. Pro neuvolněné členy zastupitelstva zvýšení odměn nárokové není. 

 
Neuvolnění členové zastupitelstva nemají ze zákona právní nárok na poskytování měsíční 

odměny za výkon funkce. 
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Pro neuvolněné členy zastupitelstev představuje novela jen zvýšení maximální měsíční odměny, 

kterou jim lze poskytnout na základě rozhodnutí zastupitelstva. 

 

Dotazy a připomínky  byly. 

 

Zastupitelka Helena Šilerová uvedla, že nesouhlasí s navyšováním odměny a že již v minulém 

volebním období usilovali o snížení počtu zastupitelů. K jejímu návrhu se několik zastupitelů 

veřejně přiklonilo.  

 

Návrh usnesení 

Zastupitelstvo obce schvaluje ponechání odměn neuvolněným zastupitelům v dosavadní výši. 

 

Hlasování: pro 12 , proti 0  , zdržel se 1 (Alice Franková). 

Usnesení 94/I/2024 bylo přijato. 

 ____________________________________________________________________________                                                         

 

10. Různé 
a) Projekt na rekonstrukci kulturního domu v Pístovicích 

 

Předsedající uvedla několik příkladů špatného stavu budovy, zejména se jedná o elektroinstalaci, 

uhnilé krovy, rozpadající se štít, vlhkost v celé budově. Na pracovní schůzce zastupitelů bylo 

navrženo několik variant řešení (rekonstrukce, prodej, nová kulturní budova). Vše je ale závislé na 

penězích , dotacích a  vhodném pozemku ke stavbě. 

 

Nájemce XXXXXXX se také vyjádřil ke špatnému stavu budovy a přiklání se k návrhu na 

rekonstrukce. 

Občan XXXXXXXXXX, jako stavební inženýr, budovu prohlédl a potvrdil její špatný stav.  

Občan XXXXXXXXXX vyzval zastupitele, aby sdělili svůj názor, co s touto budovou zamýšlejí. 

Všichni zastupitelé se shodli na tom, že budovu prodat nechtějí. 

Zastupitel Petr Valter – bylo by hezké mít nějaký kulturní dům, je škoda, že obec nemá pozemky na 

nějakou novostavbu.  Proto jako jediné řešení je, zachovat tento stav s pomocí dotací. 

Předsedající – dotace na rekonstrukci budovy jako kulturního domu bohužel nelze udělat, protože je 

součástí výdělečně činná hospoda. 

Zastupitel Michal Doležel by odstranil přistavěnou stěnu, která odděluje vedlejší místnost a tím by 

se zvýšila kapacita sálu o cca dalších 30-35 míst. 

 

Všichni přítomní zastupitelé i občané se shodli na tom, že by chtěli budovu zachovat a postupně 

provádět nutné opravy z rozpočtu obce, pokud se nenajdou žádné dotace. 

 

b) Pronájem kaple 

 

Občanka XXXXXXXXXXX vznesla dotaz, jak je to s pronájmem kaple? 

Předsedající – je to kostel, je obce, pronájem byl ukončen. Budeme shánět prostředky na opravu 

fasády. 

 

c) Cyklostezka z Račic do Pístovic 

 

Občanka XXXXXXXXXX se ptá na cyklostezku. 

Předsedající - schválila se dotace, bude se dělat výběrové řízení na firmu a cyklostezka by měla být 

tento rok hotová. 
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d) Valcha 

 

Občanka XXXXXXX položila dotaz, jak je to s Valchou. 

Předsedající konstatuje, že sama není odborníkem na posouzení této situace a volala projektantce 

paní XXXXXXXX, která zpracovává tento projekt. Ta dodá na obec podklady, kde budou všechna 

potřebná odborná vyjádření institucí k tomuto dílu.  

Zastupitel Miloš Nimmrichter se spojil s Lesy České republiky, kde se dozvěděl jen tolik, že je 

rybník třeba opravit, nebo by v opačném případě musel být vypuštěn a nechal by se zarůst. 

Občanka paní XXXXXXX vyjadřuje svoji obavu , zda se nebude kácet více stromů, než je třeba a 

zda je vůbec nutné čistit rybník od bahna a nejspíš podá podmět na NKÚ. 

Předsedající odpovídá, že má na to paní XXXXXXXX občanské právo. 

 

 e) Parkoviště v Pístovicích u rybníka 

 

Občan XXXXXXXXXX – může obec ovlivnit stav parkoviště u rybníka? 

Předsedající – na stav parkoviště i na plochu u kempu se byl podívat projektant pan XXXXXX a 

byl osloven geodet, který vše zaměří, aby se mohlo vyprojektovat parkování a odvodnění. 

Zastupitelka Jitka Poulová se ptá, zda by nešlo zároveň vyřešit i celou cestu k rybníku. 

Předsedající informuje zastupitelku Jitku Poulovou, že na to určitě nebudou peníze, že je rozjeto 

mnoho jiných projektů. 

 

f) kauza XXXXX 

 

Občanka XXXXXXXXX se ptá, co pan XXXXX? 

Předsedající objasnila o co jde v této kauze a že přístí týden 20.2.2024, bude provedeno jednání 

přímo na místě s lidmi ze stavebního úřadu a životního prostředí.  

 

g) Parkování aut na chodnících 

 

Občanka XXXXXXXXXXXXX se zajímá, zda nejde dělat něco s auty, která parkují na chodnících 

a s kočárkem je pak musí obcházet po cestě. 

Předsedající je to věčný problém, který se těžko kontroluje a řeší. 

Občanka XXXXXXXXXX – je propadlý kanál u humen z vrchu. 

Předsedající – je sehnaná firma, jsou vyčleněné peníze. Stejně tak se bude do budoucna řešit i kanál 

vedle domu XXXXXXXXXXXX 

 

 

 

Předsedající ukončila zasedání zastupitelstva v 18:55 hod. 

 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne 19.2.2024 

 

 

 

 

Zapisovatelka Alena Ryšánková 
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